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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

duben 2020 č. 156

V  souvislosti s prokázáním výskytu koronaviru 
na území České republiky a s tím spojeným rizikem 
ohrožení zdraví, vyhlásila Vláda ČR od 12. 3. 2020 
na dobu 30 dnů nouzový stav. Ten byl následně 
prodloužen do 30. 4. 2020. Nouzový stav se týká 
omezení volného pohybu, povinnosti používání 
ochranných prostředků úst a nosu, zákazu shro-
mažďování, zákazu bohoslužeb, zákazu cest do a ze 
zahraničí, opatření na státních hranicích, uzavření 
většiny obchodů, uzavření škol a dalších omezení.

Jelikož se tato opatření nevyhnula ani naší obci, 
chtěla bych tímto poděkovat všem, kteří se chovají 
zodpovědně a dodržují nařízení nouzového stavu, 
kteří pomáhají a přispívají ke zvládnutí nastalé si-
tuace a těm, kteří i v této situaci stále pracují. Je dů-
ležité minimalizovat riziko nákazy, chránit hlavně 
starší a nemocné. Rychle jsme všichni pochopili, 
co je pro nás důležité a nezbytné pro zachování zá-
kladního chodu obce. Konkrétně bych chtěla velmi 
poděkovat všem našim prodavačkám pod vedením 
paní Martiny Brůnové a Romany Volfové, paní 
Danielové, poštovním doručovatelkám, pečova-
telkám z penzionu v Pastvinách, ředitelce MŠ paní 

Jaro 2020 v režimu NOUZOVÉHO STAVUJaro 2020 v režimu NOUZOVÉHO STAVU
Řehákové, řediteli ZŠ panu Horňákovi, ostatním 
učitelům a učitelkám. Velké poděkování patří všem 
švadlenkám. Nejvíce roušek, které byly zdarma roz-
dány, ušily Jitka Vlková, Lucka Michaličková a paní 
Bartošová a Janoušková z Čiháku. Omlouvám se, že 
nevyjmenuji všechny občany, kteří v této situaci po-
máhají, ale jsem vám za vaši pomoc velmi vděčná.

Vážím si občanů Klášterce a jsem hrdá na to, jak 
v naší obci fungují rodinné a sousedské vztahy. Na 
to, že víc lidí pomoc nabízí než těch, kteří o ni muse-
jí žádat. V těžké a složité situaci se většinou projeví 
charaktery lidí i jejich síla. Ať vždy převládá ta pozi-
tivní s dobrými úmysly. 

Ještě nenastal čas na celkové hodnocení situace, 
ale od začátku máme výhodu menší obce s malou 
koncentrací osob, ve vzájemné známosti a vol-
né krajině, která nás obklopuje. Okolnosti nás do-
nutily přibrzdit naše rychlé životní tempo, uvědo-
mit si hodnotu života, rodiny a přírody. Skutečnost 
je taková, že viry nezmizí. Život nám přináší různé 
překážky a každý neseme díl odpovědnosti za své 
zdraví a způsob života. Je důležité věřit v sílu života 
a v dobrém využít vše, co víme a umíme. 

Lenka Ševčíková, starostka obce 

foto: Josef Kvičera
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JAVOR U KOSTELA 
pokácení torza památného stromu

Čas od času se musí člověk rozloučit s něčím, co má rád. Dne 25. 3 2020 bylo za pomoci hasičů poká-
ceno torzo památného stromu u kostela v Klášterci. Jednalo se o JAVOR KLEN (Acer pseudoplatanus), 
stáří stromu je odhadováno až na 400 let, ve zdravém stavu byl vysoký 30 m a obvod jeho kmene činil 
5,45 m. O tomto stromu se píše i v historických materiálech. Zdravotní stav stromu se hodně zhoršil 
v devadesátých letech, v roce 1993 byl radikálně ořezán, poslední 3 roky se zdravotní stav stromu dále 
zhoršoval, byl napaden houbou, mravenci a duté torzo stromu prasklo v obou částech vertikálně i ho-
rizontálně. Po letošních dvou silných jarních větrech se praskliny zvětšily natolik, že hrozil pád torza 
stromu. Po odborném posouzení bylo MÚ v Žamberku vydáno rozhodnutí o zrušení ochrany stromu  
a poté na žádost ŘKF rozhodla Obec Klášterec o skácení stromu. Při samotném kácení javoru došlo 
ke vznícení jeho ztrouchnivělé části, proto museli hasiči strom kácet a hasit zároveň. Možná se s námi 
chtěl javor rozloučit a připomenout nám zápis v kronice, kde je zapsáno: „Když v roce 1862 vypukl požár  
„Na rychtě“, tu nebýti tohoto mohutného „strážce kostela“, který svojí ohromnou korunou zastiňuje  
střechu našeho chrámu, byl snad i kostel tento, tak památný a starobylý, vyhořel.“ 

Mám stromy moc ráda a každé povolení kácení stromu zvažuji, v tomto případě nebylo jiné řešení.  
Pokud se postavíte na místo, kde javor stál, a přenesete se v  myšlenkách do 17. století do doby, kdy 
ho tam někdo zasadil, a uvědomíte si, čeho všeho byl ten strom v centru obce vedle kostela svědkem, 
cítíte sílu přírody a je vám jasné, že Javor u kostela bude žít dál v našich vzpomínkách, na fotografiích,  
v knihách a básni.      Lenka Ševčíková, starostka obce

Poděkování za pomoc při kácení torza javoru patří hasičům  z Klášterce a Ústí a p. Oldřichu Kalousovi 
zaměstnanci obce, který kácení dokončil.
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KLÁŠTERECKÉMU JAVORU
Josef Kvičera

Stojíš tam za zdí kostelní
již celá dlouhá staletí
se zemí pevně spjatý, 
však ruce vztaženy máš k nebi,
jak blízko Tebe svatý…

Jak lidé dobří i prokletí
od blízké řeky
či z širých horských plání,
co po celé dlouhé věky
skrývali se v Tvém objetí, 
když přicházeli na kázání.

Kdysi král Hor orlických
s korunou, co panovníka tvrdí post,
přijímals i mnoho hostí.
A nebyl to žádný hřích - 
řekl bych, snad spíše ctnost -
lidé ti, že byli prostí… 

Běžec Čas, ten mnohé vzal 
nejen jim, ale i Tobě.
U nohou je hostíš dál,
navždy spí pod Tebou v hrobě,
v lůžku, co nás všechny leká.
Jednou každého z však čeká…

Dávno pryč ale jsou časy,
kdy pyšnil ses jako páv
náručí svou plnou krásy.
Ta je dnes obrazem boje…
Umíráš tiše a vstoje, 
a rukou již napůl mrtvou 
máváš nám na pozdrav…

Z autorovy sbírky VYZNÁNÍ ( 2008)

ZPRÁVA O BEZPEČNOSTNÍ SITUACI 
V OBCI KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ 

ZA r. 2019

Policie ČR Ústí nad Orlicí, obvodní oddělení Žam-
berk, v roce 2019 evidovalo v Klášterci nad Orlicí 
celkem 3 trestné činy, z toho 1x krádež vloupáním, 
1 x poškození cizí věci požárem a 1 x maření úřed-
ního výkonu a vykázání. V oblasti přestupků bylo 
evidováno 26 přestupků v dopravě a 2 přestupky 
proti občanskému soužití.

Zpracováno ze zprávy Policie ČR, 
obvodního odd. Žamberk

Nalezená Lili
Letos v únoru byla nalezena v Klášterci nad Orlicí 
malá fenka. Byla hladová, zanedbaná a ve špatném 
stavu. Nyní je umístěna v psím útulku v Žamber-
ku. Bohužel, nebyla čipovaná a majitelé ji nehle-
dají. Pro obec takovéto jednání majitelů znamená, 
že každý měsíc hradíme ubytování a stravu včetně 
veterinárního ošetření, ke konci března to čini-
lo částku 7  306,- Kč. Navíc se zjistilo, že „naše“ 
Lili je březí . Začátkem dubna přivedla na svět  
6 štěňat, která budou k  odběru v  polovině červ-
na. Všichni si dokážete představit, jakou finanč-
ní částku ještě obec vynaloží za tuto zaběhnutou 
fenku. Případní zájemci o štěňata mohou sledovat 
webové stránky útulku v Žamberku, případně jeho 
facebookové stránky. 
Apelujeme na budoucí majitelé psů, aby před po-
řízením psího člena domácnosti zhodnotili své 
časové, fyzické i finanční možnosti. Každý pes po-
třebuje ke  svému životu dostatek lásky, fyzického 
kontaktu, pohybu a samozřejmě i výchovu. 

Informace z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí
Jednání dne 26. 2. 2020 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí zprávu o požární ochraně v obci 

za rok 2019
	z souhlasí s podáním žádosti o nákup dopravního 

automobilu a hasičské cisterny
	z bere na vědomí zprávu Policie ČR o bezpečnost-

ní situaci v obci za r. 2019
	z po projednání schvaluje v souladu s § 102 odst. 

2 písm. o) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, účetní 
závěrky svých příspěvkových organizací Mateřské 
školy IČ 75017369 a Masarykovy základní školy 
IČ 75018047 k 31. 12. 2019 
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	z schvaluje dle § 30 zák. č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů převe-
dení zisku MŠ ve výši 1 354,32 Kč do rezervního 
fondu MŠ. Zastupitelstvo obce schvaluje dle § 30 
zák. č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů převedení zisku ZŠ ve výši 
82 443,85 Kč do rezervního fondu ZŠ.
	z souhlasí s  čerpáním částky 90 tis. Kč z  fondu 

investic Masarykovy základní školy Klášterec nad 
Orlicí na pořízení nového sporáku s  elektrickou 
troubou do školní kuchyně 
	z schvaluje inventarizační zprávu o provedení 

řádné inventury majetku obce ke dni 31. 12. 2019 
jejíž součástí je i vyřazení majetku, dále bere na 
vědomí inventarizační zprávy MŠ a ZŠ 
	z dle § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 

Sb., o obcích schvaluje rozpočet obce na rok 2020, 
kdy příjmy činí: 24 054 700 Kč, výdaje činí 23 054 
692 Kč, přebytek ve výši 1 000 008 Kč bude použit 
na splátku úvěru. Závazným ukazatelem pro obec 
na straně výdajů je paragraf.
	z dle § 28 odst.1 zákona č. 250/2000 Sb., o roz-

počtových pravidlech územních rozpočtů schva-
luje rozpočet MŠ a ZŠ na rok 2020. Příspěvek na 
provoz příspěvkových organizací MŠ a ZŠ posky-
tovaný zřizovatelem Obcí Klášterec nad Orlicí 
činí: MŠ 500 000 Kč, ZŠ 1 650 000 Kč s účelovým 
určením 1 610 000 Kč na provozní výdaje a 40 000 
Kč na vrátného. Zároveň schvaluje tyto částky pro 
příspěvkové organizace jako závazné ukazatele 
hospodaření na rok 2020. 
	z schvaluje prodloužení nájemních smluv k  vy-

braným bytům 
	z bere na vědomí informaci předsedy bytového 

výboru o jednání BV dne 17.2.2020
	z schválilo zahájit přípravu prodeje obecních 

bytů a ukládá objednat zpracování znaleckého po-
sudku na byty v domě čp. 179 
	z schvaluje výpočet k OZV č. 2/2019 – Rozúčto-

vání nákladů na sběr a svoz netříděného komunál-
ního odpadu za rok 2019
	z dává souhlasné vyjádření k  projektu stavby 

Pastviny – splašková kanalizace s likvidací splaš-
kových vod na ČOV Klášterec nad Orlicí k projek-
tové dokumentaci pro stavební povolení
	z schvaluje stanovy svazku Rozvoj obcí pod Zem-

skou branou, které nahradí stanovy svazku ze dne 
12. 2. 2002 ve znění dodatku č. 1 a č. 2.
	z schvaluje uzavřít dohodu mezi Úřadem prá-

ce ČR, IČ 72496991 a Obcí Klášterec nad Orlicí 
IČ 00279021 o vytvoření pracovních příležitostí 
v  rámci veřejně prospěšných prací a poskytnutí 
příspěvku

	z schvaluje vyhlášení záměru výpůjčky nebyto-
vých prostorů – 2 místností v 1. patře domu č.p. 
122, na p. č. st. 422/3 v k. ú. Klášterec nad Orlicí 
	z schvaluje prodej těchto pozemků: p.p. č. 4259, 

ostatní plocha o výměře 251m², p.p.č. 2035/3, 
ostatní plocha o výměře 42 m², p.p. č. 2012/35, 
ostatní plocha o výměře 41 m², a p.p.č. 2012/36, 
ostatní plocha o výměře 64 m², s  tím, že na po-
zemcích bude zapsáno právo služebnosti (věcné 
břemeno) přístupu pro vlastníka nemovitosti na 
st. p. č. 369, p.p.č. 2012/37, ostatní plocha o vý-
měře 17 m², s tím, že na pozemku bude zapsáno 
právo služebnosti (věcné břemeno) přístupu pro 
vlastníka nemovitosti na st. p. č. 159, dále s tím, že 
všichni kupující uhradí náklady spojené s prode-
jem pozemku, zejména úhradu poplatku za vklad 
do katastru nemovitostí a daň z převodu nemovi-
tostí. Ceny jednotlivých pozemků byly schváleny 
zastupitelstvem obce jako ceny v čase a místě ob-
vyklé s přihlédnutím k povaze, velikosti a možnos-
ti využití pozemků.
	z schvaluje nákup pozemku parc. č. 2369, ostatní 

plocha o výměře 34 m² 
	z vyhlašuje záměr prodeje pozemku: p. p. č. 

311/45, tr. travní porost o výměře 138 m²
	z schvaluje prodej nemovité věci vodovodu vybu-

dovaného jako vodní dílo v r. 2010 s názvem “Roz-
šíření vodovodu na Čertovce“ na pozemcích parc. 
č. 627/1 a 627/63 v k. ú. Klášterec nad Orlicí, dílo 
zahrnuje vodovod z PVC 90 o délce 122 m a pod-
zemní automatickou tlakovou stanici s  tlakovou 
nádobou a čerpadlem společnosti Vodovody a ka-
nalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. IČ: 48173398 za 
cenu 113 144 Kč
	z schvaluje podat žádost o dotaci na ošetření 3 

památných stromů v  obci a zadat dílo ošetření 
památných stromů v k. ú. obce Klášterec nad Or-
licí –Jirešův javor, Obrova lípa a Tománkova lípa 
za celkovou cenu zakázky včetně DPH 75 576,60 
Kč firmě Pavel Haupt – údržba zeleně, se sídlem 
Kunčice 274, 561 51 Letohrad, jedná se o cenu 
v místě obvyklou a srovnatelnou s cenami podob-
ných zakázek, 
	z schvaluje podat žádost o dotaci na herní prvky 

do zahrady MŠ z programu rozvoje venkova pro-
střednictvím SZIF.

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k  nahlédnutí na obecním 
úřadě, usnesení je zveřejněno na 

www.klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce 
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Jak to vidím já…
Jindřich Kalous st.
Svým článkem se chci připojit k několika spoluob-
čanům, kteří svůj názor k aktuálním problémům 
prostřednictvím Sousedských listů již vyjádřili. Je 
to jistě vhodná možnost vyjádřit se k problémům, 
které jsou zajímavé a ne vždy na ně známe odpověď.
Jistě si většina z  vás, čtenářů SL, všimla, jak se 
mění náš mateřský jazyk, jak česká slova jsou ně-
kterými řečníky nahrazována slovy cizími. Mezi 
odborníky v  daném oboru je užívání cizích slov 
opodstatněné, ale mnozí řečníci je užívají i tam, 
kde je to nevhodné nebo zbytečné anebo sami 
jejich význam ani plně nechápou. O jednu vlast-
ní zkušenost se s vámi podělím. Na schůzi v Ústí 
nad Orlicí, kde bylo asi 80 občanů, přednášející 
hovořil o environmentální a municipální politice, 
asertivních a komunikativních problémech apod. 
V  přednáškové místnosti nastal hluk, pozornost 
opadla. Proto jsem požádal přednášejícího, zda 

mohu přítomným položit jednu otázku. Bylo mi 
povoleno. Požádal jsem přítomné, aby povstali 
ti, kteří těm odborným termínům rozumí a znají 
jejich význam. Povstali čtyři ze všech přítomných. 
Tímto chci upozornit jak se mnohdy „upravuje“ 
náš mateřský jazyk, kterého si naši předkové tolik 
vážili. Doufám, že i v budoucnosti budeme v Če-
chách mluvit česky, cizí slova se budou užívat jen 
v  odborných kruzích, že z  rozhlasu i televize se 
budou ozývat i české písničky, české pohádky, kde 
dobro vítězí nad zlem. Snad ze slovníku některých 
bavičů i poslanců v parlamentu vymizí i vulgární 
slova a všichni si budeme vážit mateřského jazy-
ka, všichni budeme mluvit hezky česky.
Vysvětlivky: 
asertivní = schopnost nekonfliktně prosazovat své 
názory a zájmy
environmentální = komplex vztahů člověka k pří-
rodě 
municipiální = komunální, obecní, městský
 Jindřich Kalous st.

Není to tak dávno…                                    (78)
Mateřská školka
Přijměte pozvání do mateřské školky v Klášterci před sedmdesáti lety. Tehdy byla učitelkou Růžena Ku-
bíčková z Potštejna. O tom, že byla oblíbená mezi dětmi i rodiči svědčí mé vzpomínky na několik návštěv 
v pozdějších letech při rodinných výletech v Potštejně. Na konci října 1949 skončila dosavadní školnice 
Marie Hötzelová a na její místo nastoupila Eliška Malá. V květnu 1950 provedl Dr. Suchánek prohlídku 
a očkování dětí. Za peníze z Ministerstva školství byly nakoupeny hračky a knihy. Za obnos, který věno-
val místní Rybářský spolek a ČSM bylo zakoupeno do třídy linoleum. Školní rok 1950/51 byl zahájen 
veselicí na Ostrůvku. Školka má 23 žáků, 
10 chlapců a 13 děvčat. Od listopadu do 
května byly dětem podávány teplé přesní-
dávky, které zaplatil MNV. Od 1.dubna 
1951 byl školce povolen celodenní pro-
voz. K tomu bylo zapotřebí o prázdninách 
provést větší změny v kuchyni a v ložnici. 
Konečně byly pořízeny stolky a židličky za 
peníze uložené čtyři roky v  Kampeličce. 
Zároveň se podařilo vybavit šatnu a za-
koupit skříňku na nádobí. Z  peněžitých 
darů ČSM a Rady žen byly koupeny ruč-
níky, utěrky, nádobí, lehátka a přikrývky. 
V  prosinci měla Mateřská školka samo-
statnou úspěšnou besídku v  sokolovně. 
Z výtěžku byla pořízena nadílka pod stro-
meček. V květnu se děti s ostatními škola-
mi zúčastnily Sokolského dne spojeného 
s Dětským dnem. Ve stejném měsíci při-
jel i Dr. Suchánek, prohlédl a přeočkoval 
děti. Díky dobrému zdravotnímu stavu 
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byla i docházka slušná, průměrně 17 dětí. Další školní rok byl opět zahájen veselicí na Ostrůvku. Učitel-
ka Růženka Kubíčková – Říčařová odešla do školky v Záchlumí a na její místo nastoupila Hana Kupková 
- Tomanová, která dosud učila od roku 1947 v Rybné nad Zdobnicí. Zapsáno bylo 24 dětí. Od 1.října 
byl zahájen celodenní provoz, vařila uklízečka Eliška Malá, od listopadu nastoupila jako kuchařka Věra 
Kuszová a pěstounku zastávala Marie Burešová. Děti byly ve školce do 18-ti hodin. Tento experiment 
ale nějak nevyšel, místo pěstounky bylo zrušeno, děti byly ve školce do 15-ti hodin a dál učila jen paní 
Tomanová. Tato doba má v Klášterci ještě dnes spoustu pamětníků, někteří se poznají i na přiložené 
fotografii. Jen pro upřesnění, dnes je ve stejných prostorách Obecní úřad.                    Miloš Sibera 

Poděkování   Vážení sousedé a spoluobčané Českých Petrovic. Od začátku března nás 
v mnoha směrech omezila corona virová epidemie. I když situace není lehká, věřím, že vše přečkáme 
ve zdraví. Od 20. dubna se budou postupně uvolňovat omezení nařízená vládou České republiky. 
Rád bych Vám všem chtěl touto cestou poděkovat za dodržování těchto nařízení. Nemuseli jsme 
řešit žádné hrubé prohřešky. Zvlášť bych chtěl poděkovat našim místním švadlenkám Lídě Páchové, 
Vybíralové Pavle (a Ondrovi), Kalousové Marcele z Jedliny, Kalousové Marcele z Českých Petrovic, 
Rousové Monice a Flígrové Gabriele, které obci velice pomohli  výrobou ústních roušek pro občany 
naší obce a to zdarma a bez jakékoliv náhrady za materiál a mzdu. Každý občan obdržel 2-3 roušky. 
Dále nemohu zapomenout poděkovat za látky na roušky, které nám věnovala paní Nájemníková  
Václava a o rozvoz roušek se nám postarali Aďa Luxová a Honza Hauf. Děkuji ještě jednou za obec 
České Petrovice.                                                                                                                Luboš Lux starosta obce

Zápis z jednání zastupitelstva obce České Petrovice ze dne 25. 2. 2020
ventury komise doporučuje vyřadit majetek v hod-
notě 47  393,25 Kč. Inventární komise navrhuje 
schválit inventuru obecního majetku provedenou 
k 31. 12. 2019
Návrh usnesení 02\02\2020: Zastupitelstvo obce 
schvaluje inventuru obecního majetku provede-
nou k 31. 12. 2019 a schvaluje vyřazení majetku 
v hodnotě 47 393,25 Kč
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 02\02\2020 bylo schváleno

3. Záměr výstavby ČOV v obci
Starosta seznámil zastupitele s  možností vystavět 
domovní čistírny pro bytové a rodinné domy s trva-
le bydlícími občany z vypsaného dotačního grantu 
ministerstva životního prostředí. Je nutné zjistit 
podrobnější informace o následném provozu čistí-
ren, jelikož je podmínka na dobu deseti let provozu 
v režii obce. Usnesení 02\02\2020: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informaci ohledně záměru vy-
užití dotace na výstavbu čistíren v obci.

4. Bilance odpadů za rok 2019
V roce 2019 naše obec vyprodukovala celkem 56,9 
tun odpadu za celkové náklady na likvidaci v cel-
kové částce 227 432 Kč
Náklady: 
Komunální odpad 39 tun  .............  za 109 230 Kč

Přítomni: viz prezenční listina
Omluveni: Fišer D., Brandejsová J.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Hovad M., Břízová M.
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání:
Kontrola plnění usnesení z minula
Inventarizace majetku
Záměr výstavby ČOV v obci
Bilance odpadů za rok 2019
Záměr výstavby bytu nad prodejnou potravin
Žádost pana Rusnáka
Nové stanovy svazku obcí pod Zemskou brannou
Žádost Červeného kříže
Různé:
Bezpečnostní situace v obci za rok 2019
Pomník padlých z první světové války
Odpadkové koše na psí exkrementy
Žádost Klubu Českých turistů
Návrh usnesení 01\02\2020: Zastupitelstvo 
obce souhlasí s návrhem programu
Hlasování: 7X0X0
Usnesení: 01\02\2020 bylo schváleno

2. Inventarizace majetku obce
Inventární komise ve složení Lux L., ing.Žďárský 
O., Bílek V. a Fišer D. Na základě provedené in-
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Tříděný odpad 17,9 tun  ................  za 101 583 Kč
Nájemné za nádoby  ............................. 16 619 Kč
Příjmy:
Poplatky od občanů  ............................. 83 050 Kč
Příjmy za třídění  ................................. 53 403 Kč
Obec na odpady doplácí částkou 74  360 Kč.  
Poplatky za ukládání komunálního odpadu bu-
dou v závislosti let stoupat, protože svozové firmy 
by měly ukládat do budoucna jenom 10 procent 
současného stavu. Pokud obec nebude snižovat 
komunální odpad, tak poplatek za ukládání může 
být až trojnásobný. Je potřeba zavést bonusový 
program pro občany, kteří poctivě třídí, abychom 
snížili množství komunálního odpadu a ti, kte-
ří ještě nezačali, aby byli motivováni. Usnesení 
04\02\2020: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
informaci ohledně bilance odpadů za rok 2019. 

5. Záměr výstavby bytu 
    nad prodejnou potravin
Informace ohledně bytu nad prodejnou potravin. 
Byla namalována studie proveditelnosti na byt o 
rozloze 120 m². Jsou grantové možnosti na vý-
stavbu bytů, ale jedna z  podmínek je rozloha do 
80 m². Zastupitelstvo bude hledat další možnosti 
financování a zváží velikost bytu.
Usnesení: 05\02\2020 Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí informaci ohledně dotačních grantů na 
výstavbu bytů a zváží další možnosti. 

6. Žádost pana Rusnáka
Pan Rusnák R. žádá obec o připojení na obecní 
vodovod chalupu, která bude využívaná na rekre-
aci. Obec má doposud pozastaveny přípojky vody 
z důvodů kapacity vodovodu. Jelikož nevíme, ko-
lik trvale bydlících se bude chtít připojit, nebudou 
prozatím povolovány přípojky vody objektům pro 
rekreaci. Návrh usnesení 06\02\2020: Zastupi-
telstvo obce neschválilo žádost pana Rusnáka na 
přípojku vody pro rekreační chalupu.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 06\02\2020 bylo schváleno

7. Stanovy svazku obcí 
    pod Zemskou brannou
Z  důvodů nového Občanského zákoníku musely 
být přepracovány stanovy svazku. Starosta obce 
seznámil zastupitele s obsahem nových stanov.
Návrh usnesení 07\02\2020: Zastupitelstvo obce 
schvaluje nové znění stanov Sdružení obcí pod 
Zemskou branou.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 07\02\2020 bylo schváleno

8. Žádost Červeného kříže
Starosta přečetl žádost Červeného kříže na finanč-
ní pomoc opravy sídla budovy v Ústí nad Orlicí
Návrh usnesení 08\02\2020: Zastupitelstvo obce 
schvaluje dar na opravu budovy Červeného kříže 
v Ústí nad Orlicí.
Hlasování: 3X4X0
Usnesení 08\02\2020 nebylo schváleno

9. Různé:
- Zpráva o bezpečnostní situaci v roce 2019
Policie České republiky vypracovala zprávu o bez-
pečnostní situaci v  obci. Usnesení 09\02\2020 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o bez-
pečnostní situaci v obci.
- Pomník padlých vojáků v první světové válce
Starosta obce předložil návrh na obnovení pa-
mátníku padlých vojáků v první světové válce, 
který byl postaven v roce 1926 a zničen po druhé 
světové válce asi minulým režimem. Pan Ádler  
T. z  Olomouce, který zkoumá historii obce upo-
zornil na tento nešvar, který bychom měli napra-
vit. Prostřední kámen pomníku byl nalezen před 
mnoha lety při výkopových pracích pod provozov-
nou bývalého Elitexu. Po prvotních informacích 
od restaurátorů by měla oprava stát v rozmezí 200 
až 300 tisíc korun. Vše záleží na tom, v jakém sta-
vu je dochovaný díl pomníku, který je uložen za 
opěrnou zdí fary. Musíme zajistit financování a 
přesný rozpočet.
Usnesení 10\02\2020: Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí informaci ohledně pomníku padlých a 
bude se zabývat dalším postupem.
- Kontejnery na psí exkrementy
Majitelé psů vznesli požadavek na umístění nádob 
na psí exkrementy. Zastupitelé se rozhodli o umís-
tění jednoho koše na křižovatce ve středu obce na 
zkoušku. 
Návrh usnesení 11\02\2020: Zastupitelstvo obce 
schvaluje žádost na umístění koše na psí exkre-
menty.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 11\02\2020 bylo schváleno
- Žádost Klubu českých turistů
Klub Českých turistů požádal o označení turistic-
ké trasy od silnice ke svatému Jánu k polské hra-
nici.
Návrh usnesení 12\02\2020: Zastupitelstvo obce 
schvaluje žádost Klubu českých turistů.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 12\02\2020 bylo schváleno

Luboš Lux, starosta obce
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Boj s koronavirem v Pastvinách  Vážení spoluobčané, nechci zde opakovat 
informace a zásady, které máme dodržovat, již tisíckrát opakovaně prezentované v  rádiích, televizních 
zprávách, na internetu, v tisku, atd… Zdá se, že nařízená vládní opatření a omezení fungují. V Pastvinách 
zatím zvládáme situaci bez větších obtíží a komplikací. Díky Vaší disciplinovanosti si zatím držíme od hro-
zící nákazy bezpečný odstup. Chci využít příležitost a tímto poděkovat zejména těm, kteří mi v počátcích 
nouzového stavu pomohli zabezpečit základní nastavení nařízených opatření a zabezpečení roušek, včetně 
jiných nutných pomůcek v době, kdy byl nedostatek tohoto materiálu. Díky Vám, kteří jste telefonovali, 
jezdili, sháněli, stříhali, šili, atd. jsme byli schopni během prvních tří dnů téměř do každé domácnosti 
(přednostně pro seniory) dodat min. 2 roušky, následně probíhala distribuce prostřednictvím OÚ a Kon-
zumu. Rozdáno bylo touto cestou 460 ks. Ještě 40 kusů mám k dispozici, celkem tedy bylo vyrobeno našimi 
šikovnými a ochotnými švadlenkami cca 500 bavlněných roušek. Spousta z Vás vyráběla, šila, rozdávala 
roušky v rodině a po sousedech, aniž se to někdo někdy dozví. Vám všem patří velké poděkování za práci a 
snahu. Dostal jsem od Vás i několik jasných nabídek na pomoc v oblasti zabezpečení věcí kolem provozu 
obce, případně pomoci občanům, kteří nejsou schopni některé věci nutné k běžnému životu bez pomoci 
zvládnout. Toto jsem samozřejmě přivítal a beru to jako jakousi záložní berlu, o kterou se budu moci bez 
obav opřít, v případě že se situace vyvine nečekaným směrem. Závěrem bych Vás chtěl požádat, s ohle-
dem na veřejně známé aktuální informace, abychom se snažili nastavená opatření, zvýšený důraz 
na hygienické návyky, dodržování odstupu od ostatních a nošení roušek, VYDRŽET A HLAVNĚ 
DODRŽOVAT!!! Myslete při tom na ty, které byste mohli svým nezodpovědným chováním ohrozit. 
Žádný jiný stát nevymyslel lepší postup, než který máme nastaven v ČR. Ti co to zkoušeli jinak – 
postupem času, s přibývajícími obětmi na životech zavádějí opatření, které u nás fungují od počátku. 
Všem přeji pevné zdraví a doufám, že tento nepříjemný stav nebude trvat dlouho. Děkuji všem, kteří 
pomáhali a v budoucnu budou obci pomáhat jistě dál.                                                          L. Škůrek, starosta

Zase ten BIOODPAD !!   Opět je tu jaro, opět jsou v plném proudu práce na zahradách 
a v sadech a opět je tu ten stejný problém s bioodpadem (tráva, listí, větve). Všichni, kdo obecní systém 
sběru a svozu využíváte, dodržujte prosím stanovené podmínky. Potřebné informace jsou opakovaně 
zveřejňovány, jsou dostupné na internetových stránkách obce a dokonce jsou vylepeny na určených 
kontejnerech. Pokud nejsou větve nasekány na drobno, nebo seštěpkovány a jsou v kontejneru uloženy 
společně s trávou a listím, musí se celý obsah v kompostárně vyložit a zpravidla ručně přebrat. To bohu-
žel musí udělat náš zaměstnanec, který tam nevytříděný bioodpad přivezl. V případě, že větve, nebo 
keře vytržené vcelku, neumíte spotřebovat (např. rozřezat a spálit v kamnech, či při opékání špekáčků), 
nebo nemáte možnost je nasekat, nebo štěpkovat, můžete je odvézt na obecní skládku větví u kravína na 
Vitanově. Zde budou následně jednorázově zpracovány. Do kontejneru je prosím v celku nedávejte. 
Možná si někdo z Vás nyní ťuká na čelo, protože články s obdobným tématem, prakticky ve stejném 
znění, jsem zveřejňoval již několikrát. Bohužel stále je mezi námi spousta těch, co jsou rádi, že se o jejich 
odpad někdo postará, ale nerespektují stanovená pravidla. To že to za ně někdo musí přetřídit a zpra-
covat, za obecní peníze, tedy peníze nás všech… je jim jedno. Jinou možnost, než opakovat stanovené 
podmínky a pravidla stále dokola, nemám. Všem Vám, kterým to není jedno a snažíte se nám práci svým 
odpovědným přístupem ulehčit „Děkuji“.                                     L. Škůrek, starosta Pastviny

Ještě zpět k Vánočním svátkům
Nerad bych, aby díky aktuálním a všudypřítomným informacím o boji se zákeřným virem zapadla pozitivní 
zpráva a radost, kterou si užívají ve své nelehké životní situaci Jitka a František Páchovi z Pastvin. Díky vší-
mavosti, aktivitě, zkušenostem a profesionalitě kolektivu pečovatelek, které pracují a působí na teritoriu 
svazku obcí „Rozvoj regionu obcí pod Zemskou branou“ se podařilo prostřednictvím dnes již všeobecně 
známého projektu „Ježíškova vnoučata“ získat Elektrický invalidní vozík pro pana Páchu. Pan František 
si tak může užívat jarního sluníčka na procházkách a čerpat energii z krásné přírody, která nás obklopuje. 
Děkuji pečovatelkám za všímavost, bezvadně odváděnou práci a odpovědný přístup k osobám, o které 
pečují. Obzvláště v dnešní době, kdy denně bojují s neviditelným, pro osoby s oslabenou imunitou velice 
nebezpečným nepřítelem.  L. Škůrek, jednatel svazku obcí „Rozvoj regionu obcí pod Zemskou branou“
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Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak,  
3 – Pavlína Faltusová, 4 – Pavel Friml, 5 – Veroni-
ka Luxová, 6 – Miroslav Lux, 7 - Lubomír Zverec

Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 11. 2. 2020 

přijalo na svém zasedání tato
USNESENÍ
2020.2.1. zvolilo ověřovateli zápisu Tomáše Bra-
ka a Lubomíra Zverce.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.2. schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 4. 2. 2020. 
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.3.1 schválilo na základě cenové nabídky JJ 
Trend, s.r.o., IČ: 63216302, ze dne 
 22.1.2020, realizaci Elektronického zabezpečo-
vacího systému v budově SC Škola, v prostorách 
současných kluboven a kanceláře správce SC Ško-
la. Nabídková cena je 37.044,- Kč (bez DPH).
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.3.2. zastupitelstvo vzalo na vědomí navr-
žené řešení a rozpočet na realizaci monitoringu  
veřejných prostranství v  centru obce a přilehlém 
okolí (kamerový systém s  dalším technickým a 
zabezpečovacím   příslušenstvím). V  tomto bodě 
nebylo přijato usnesení, zastupitelé pro konečné 
rozhodnutí požadují doplňující technické infor-
mace a prověření adekvátnosti výše nabídkové 
ceny. Pověřili starostu a místostarostu doplněním 
požadovaných informací.
2020.2.4. schválilo v rámci probíhající Změny ÚP č. 
2 obce Pastviny, kat. území Pastviny u Klášterce nad 
Orlicí, doplnění zadání o tyto dva body (změny):
 1. změna – pozemk. parc. 937/6 druh poz. za-
hrada vedená na LV 97 a poz. parc. č. 937/5 druh 
poz. zahrada vedená na LV 98, zařadit do ploch 
smíšených obytných – venkovských.
 2. změna – změna podmínek prostorového uspo-
řádání pro „Plochy smíšené obytné – venkovské 
(SV)“, úprava stanoveného rozmezí výměry bu-
doucích zastavěných stavebních pozemků.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.1. schválilo Inventarizační zprávu za rok 
2019
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.2. schválilo stanovisko, že není zámě-
rem obce odprodat pozemek parc. č. 1833/34, 
trvalý travní porost, kat. území Pastviny u Klášter-
ce nad Orlicí, který zabezpečuje přístup na souse-

dící pozemky.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.3. na základě návrhu vlastníků areálu 
bývalého kempu AMK Žamberk ze dne 4.2.2020, 
zaevidovaného pod Č.j.: OBPA 45/2020, schváli-
lo zastupitelstvo odkup části pozemkové parce-
ly 945/1, pruh o šíři cca 1,5 m o výměře cca 187 
m2 podél MK9c. Max. cena, za kterou obec poze-
mek odkoupí, byla stanovena ve výši 100,- Kč/m2.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.4. schválilo, že obec Pastviny neposkyt-
ne individuální dotaci Oblastnímu spolku České-
ho červeného kříže Ústí nad Orlicí. 
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.5. schválilo  z á m ě r  uzavření dodat-
ku ke smlouvě o výpůjčce ze dne 22.03.2016, 
jejímž předmětem je výpůjčka části pozemku  
parc.č.  1796/2 v k.ú. Pastviny, změna podstatné-
ho prvku  smlouvy je prodloužení doby výpůjčky 
do 31.03.2023.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.6. schvaluje uzavření Dodatku č. 4, 
Smlouvy o vývozu kontejnerů a odběru separo-
vaných surovin ze dne 26. 4. 2017, se společností 
Suroviny Plundra s.r.o., IČ: 05518083.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.7. schválilo Stanovy svazku obcí Rozvoj 
regionu obcí pod Zemskou branou, navržené Vý-
borem svazku na jednání dne 4. 2. 2020. 
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.8. schválilo nákup 1 ks výčepního zaří-
zení KONTAKT 70/K Green Line.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.9. schválilo zrušení usnesení ze dne 
19.11.2019 číslo 2019.8.5.8.3. 
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2020.2.5.10. schválilo z á m ě r směnit pozemek 
o výměře 44 m2, v  majetku obce Pastviny, který 
vznikne oddělením z pozemku parc. č. 1782/6, 
lesní pozemek, který je zapsán na listu vlastnictví 
č. 10001 za část pozemku o výměře 44 m2, v ma-
jetku pana Jiřího Němce, který vznikne oddělením 
z  pozemku parc. č. 1778/5, trvalý travní porost, 
který je zapsán na listu vlastnictví č. 798. Oba po-
zemky se nacházejí v katastrálním území Pastviny 
u Klášterce nad Orlicí a jsou zapsány v  katastru 
nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Pardubic-
ký kraj, Katastrální pracoviště Ústí nad Orlicí. Ná-
klady na geometrický plán a vklad do KN uhradí 
Obec Pastviny.
hlasování: pro – 1,2, 4 ,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6

Starosta: Ladislav Škůrek
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CO NOVÉHO U HASIČŮ
Tím, jak se letošní rok vyvíjí, nemohu psát o aktuálních tré-
nincích, které by jinak byly v plném proudu. Všechny jarní 
závody jsou zrušené a přitom se nám rok pěkně rozjížděl. 
Mladší družstvo, které bylo loni tak tak schopné závodit, 
jsme rozšířili o přípravku (předškolní děti). Jedno družstvo 
starších jsme také schopni bez problému sestavit, ale mo-
mentálně nejsilnější jsou dorostenci. Ti byli především im-
pulsem k tomu pořídit – pro nás novou závodní „mašinu“. 

Koupili jsme ji od SDH Záchlumí, jelikož v posledních letech pro nás byla naše původní spíše handi-
capem. I v případech, kdy se požární útok povedl bez chyb, tak jsme téměř nemohli pomýšlet na první 
příčky. Začátkem roku jsme se tedy rozhodli jít s technologií a dobou, a naši techniku jsme obnovili. To 
je letos zatím jediná pozitivní zpráva 
Další novina je již negativní. Byli jsme nuceni zrušit sběr starého papíru. Jak jistě víte, je dřeva všude 
dostatek, s tím souvisí menší potřeba recyklace starého papíru a sběrné suroviny starý papír prozatím 
nevykupují. Věříme, že se to brzy změní a sbírat opět budeme – každý rok jsme nějakou tu tunu posbírali 
a pár tisícikorun na materiál si vydělali.
Otevřeným tématem stále zůstávají oslavy 130let SDH, které se měly konat dne 4.7.2020. Původně zde 
měl být již plakát, který by Vás na oslavy lákal. Nyní, ale sami nevíme, jak tomu bude. Pokud se oslavy 
uskuteční, budeme to prezentovat na plakátech nebo v dalším čísle Sousedských listů. 
Abych zakončila článek optimisticky, rozhodla jsem se Vás seznámit s naším loňským zážitkem. Naše 
známá vedoucí mladých hasičů z České Rybné dostala loni v létě pozvánku na mezinárodní závody Ode-
ssos cup, které se konaly v září ve městě Varna (Bulharsko). Možnost zazávodit si v této soutěži chtěla 
dát dorostencům (Česká Rybná + Bohousová), ale chyběla jim posila a o tu požádali našeho člena Zden-
du Kalouse. Možnost zúčastnit se jako divák jsem měla i já. Týden na takových závodech byl pro nás 
všechny především obrovskou zkušeností. Většina konkurenčních týmů z Ruska, Ukrajiny, Bulharska, 
Rumunska a Čech se skládala z dospělých i profesionálních závodníků včetně mistra v požárním sportu 
Vladimíra Sidorenka. O to větší radost byla z toho, že náš tým si rozhodně ostudu neudělal a v některých 
disciplínách byl velmi konkurenční. Zdenda dokonce od zmiňovaného Sidorenka dostal jeho závodní 
helmu. Zážitků je plno, dalo by se o tom psát dál a dál. Jako podstatné vidím to, že se dokázal náš ves-
nický požární sport vytáhnout až na takovou úroveň a kéž by takových příležitostí bylo víc. 

Petra Luxová

Zpráva o požární ochraně, shrnutí činnosti výjezdové jednotky 
SDH Klášterec nad Orlicí za rok 2019
V loňském roce naše výjezdová jednotka SDH zasahovala celkem u 22 událostí. Největším zásahem, 
kterého se naše jednotka v loňském roce zúčastnila byl požár chaty na Zbudově, ke kterému došlo 22. 
března. Velký podíl na počtů našich zásahů májí také požáry kontejnerů na komunální odpad. Prakticky 
všechny tyto požáry v loňském roce vznikly od horkého popela, který někdo do kontejneru vysypal. Po-
pel dokáže způsobit požár i po 24 hodinách od vysypání do kontejneru.
Kromě zásahové činnosti se členové jednotky musí také vzdělávat. Mimo pravidelné odborné přípravy, 
jsme se zúčastnili například cvičení jehož námětem bylo plnění závěsného vaku vrtulníku nebo výcviku 
na simulátoru požáru v uzavřených prostorách. 
K největším investicím, které v loňském roce proběhly byla úprava a oprava nástavby CAS 32-T815, 
kterou jsem získali bezplatným převodem od HZS Pardubického kraje v roce 2018. Bylo také zakoupeno 
5 kusů nových zásahových obleků s přispěním dotace od Pardubického kraje. Na konci roku jsme také 
ve zbrojnici dokončili šatnu, která vznikla z bývalých kanceláří obecního úřadu.
Na závěr bych rád poděkoval všem členům výjezdové jednotky za jejich celoroční činnost, kterou vyko-
návají ve svém volném čas a bez nároku na odměnu. Poděkování patří také vedení naší obce, bez jejich 
vstřícného přístupu by nebylo možné chod jednotky zajistit.

Bc. Janeček Ondřej, velitel jednotky
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Velká gratulace k výročí 100 let!
Paní Ludmila Grohmanová, oslavila dne 22. 2. 2020 své 100 narozeniny. 
Paní Grohmanové jsme byli popřát za Obec Klášterec nad Orlicí, dvouhodino-
vé setkání s ní i částí její rodiny bylo velmi příjemné. Vzpomínali jsme na mládí 
i čas, který ona trávila v Klášterci, mluvili jsme i o současnosti a slíbili si setkání 
příští rok. Z paní Grohmané vyzařoval klid, spokojenost a štěstí, který ve svém 
životě nalezla hlavně díky své rodině. 
Na fotografii je vidět, jakou krásnou oslavu své mamince, babičce, prababičce a praprababičce připra-
vila její rodina. 

Paní Grohmanové ještě jednou i touto cestou přejeme do dalších let mnoho zdraví, síly a optimismu.
Lenka Ševčíková, starostka obce
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Pozdravy z dětských pokojů. Žáci naší školy napsali dopisy a nakreslili obrázky pro senio-
ry. Jejich pozdravy putovaly do Domova s pečovatelskou službou v Pastvinách a na oddělení sociálních 
lůžek v Albertinu Žamberk. Věříme, že jejich vzkazy potěšily srdce a vyloudily úsměv na tvářích v sou-
časnosti osamělých lidí. Snad se nám podařilo začít novou tradici s názvem „Zkusíme to společně“.

Tým učitelů ZŠ Klášterec nad Orlicí

V této nelehké době, kdy na nás z médií a novin 
číhají jen informace o koronaviru, přišlo milé pře-
kvapení od dětí ze ZŠ Klášterec. Děti ze 4. třídy 
paní učitelky Papáčkové poslaly do penzionu 
v Pastvinách pro potěchu krásné dopisy, jak samy 
tráví tento čas doma s rodinami. Doplnily je i krás-
nými kresbami. Někteří senioři jsou bohužel v této 
době odříznuti od svých rodin, tak je tento nápad 
doslova nadchnul. Tímto bych ráda za pečova-
telskou službu 
a všechny se-
niory v  BDPS 
v  Pastvinách 
moc a moc po-
děkovala.

Jarní pozdrav
Jarní pozdrav posílají děti ze školky.
Informace k zápisu do MŠ v roce 2020 s nástupem dítěte od 1.9. 2020. 
Vzhledem k situaci bude zápis probíhat v první polovině května 2020 
a to bez rodičů a bez dětí. Lékařské potvrzení není letos potřeba, po-
stačí čestné prohlášení a kopie očkovacího průkazu. Bližší informace 
jsou na webu MŠ.

Soňa Řeháková
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